

حقوق و مزایای حین کار کارگران دائم و موقت مشمول قانون کار در سال ۱۴۰۱

۱- به استناد بخشنامه شماره ۲۶۵۳۴۴ مورخ ۱۴۰۰/۱۲/۲۲ وزیر محترم تعاون، کار و رفاه اجتماعی حداقل مزد روزانه کارگران مشمول قانون کار در سراسر کشور در سال ۱۴۰۱ با نرخ یکسان برای کلیه کارگران مشمول قانون کار (اعم از قرارداد دائم و موقت) مبلغ ۱/۳۹۳/۲۵۰ ریال (یک میلیون و سیصد و نود و سه هزار و دویست و پنجاه ریال) می باشد.

۲- از اول سال ۱۴۰۱ سایر سطوح مزدی نیز به میزان ۳۸ درصد نسبت به آخرین مزد ثابت یا مبنا به اضافه روزانه ۱۷۱/۷۲۲ ریال به نسبت سال ۱۴۰۰ افزایش می یابد. مشروط بر آنکه مزد روزانه هر کارگر از مبلغ ۱/۳۹۳/۲۵۰ ریال (یک میلیون و سیصد و نود و سه هزار و دویست و پنجاه ریال) مندرج در بند یک این بخشنامه کمتر نشود.

۳- نرخ پایه سنوات کارگران در سال ۱۴۰۱ روزانه ۷۰۰۰۰ ریال (هفتاد هزار ریال) می باشد که با گذشت یکسال از دریافت آخرین پایه سنواتی و یا پس از گذشت یکسال از تاریخ استخدام (در مورد کسانی که از اول سال ۱۴۰۰ استخدام شده اند) به آنان تعلق می گیرد. (به کارگران قراردادی نیز تعلق می گیرد)

تبصره ۱: ضوابط مربوط به نحوه اعمال افزایش مقرر در بند یک بخشنامه در مورد کارگاههایی که دارای طرح طبقه بندی مشاغل می باشند و نیز در مورد کارگران کارمزدی و همچنین چگونگی ارتقاء طبقه شغلی بموجب دستورالعملهای اداره کل روابط کار و جبران خدمت خواهد بود.

تبصره ۲: به کارگران فصلی به نسبت مدت کار کرد شان در سال ۱۴۰۱ میزان مقرر در این بند (یا تبصره یک آن حسب مورد) تعلق می گیرد.

۴- براساس مصوبه مورخ ۸۷/۷/۲۱ شورای عالی کار و در جهت افزایش رضایتمندی کارگران و کارفرمایان و به منظور تثبیت و تسری به تمامی کارگران، اعم از دائم و موقت مقرر شد از ابتدای سال ۱۴۰۱ کمک هزینه اقلام مصرفی خانوار به عنوان مزایای رفاهی و انگیزه ای موضوع تبصره ۳ ماده ۳۶ قانون کار بابت هر کارگر (اعم از متأهل یا مجرد) ماهانه مبلغ ۸/۵۰۰/۰۰۰ ریال (هشت میلیون و پانصد هزار ریال) از سوی کارفرمایان به آنان پرداخت گردد.

۵- کارفرمایان مکلفند سالیانه دو دست لباس کار متناسب با نوع کار مجاناً در اختیار کارگران قرار دهند.

۶- کمک هزینه مسکن برای کارگران مجرد و متأهل ماهانه مبلغ ۴/۵۰۰/۰۰۰ ریال (چهار میلیون و پانصد هزار ریال) در ماه می باشد که همراه با مزد ماهانه می بایست به کارگران پرداخت گردد.

۷- تبصره: پیشنهاد افزایش کمک هزینه مسکن سال ۱۴۰۱ با توافق طرفین و تصویب شورای عالی کار به هیات وزیران ارسال خواهد شد.

۸- کمک عائله مندی برای هر فرزند سه برابر حداقل دستمزد کارگر ساده و بدون محدودیت در تعداد فرزندان می باشد که باید بوسیله کارفرما در موقع پرداخت مزد با حقوق به بیمه شده پرداخت گردد. مشروط بر اینکه:

الف) بیمه شده حداقل سابقه پرداخت حق بیمه هفتصد و بیست روز کار را داشته باشد.

ب) سن فرزندان از هیجده سال کمتر باشد و یا منحصرأ به تحصیل اشتغال داشته باشند (تا پایان تحصیل) و یا در اثر بیماری یا نقص عضو طبق گواهی کمیسیونهای پزشکی موضوع ماده ۹۱ قانون تأمین اجتماعی قادر به کار نباشند.

مشهد: میدان فردوسی، کدپستی: ۹۱۸۴۹۹۳۱۷۴ تلفن: ۶ - ۳۷۲ ۶۰ ۹۸۵ فاکس: ۳۷۲ ۶۸ ۸۷۳ تلفن گویا: ۳۷۲ ۸۳ ۴۱۳ - ۵۱



شماره: ۵۸۴۴۷

تاریخ: ۱۴۰۲/۱۲/۲۶

پوست:

- ۹- بیمه شده زن و مردی که در یک واحد یا واحدهای جدا از هم کار می کنند و صاحب فرزند هستند با داشتن شرایط بند ۸ هر دو حق دریافت کمک عائله مندی (حق اولاد) را دارند . در سال جاری میزان حق اولاد یک فرزند ماهیانه ۴/۱۷۹/۷۵۰ ریال (چهار میلیون و یکصد و هفتاد و نه هزار و هفتصد و پنجاه ریال) که مبلغ فوق در تعداد فرزندان ضرب خواهد شد .
 - ۱۰- ساعت کار کارگران در شبانه روز هفت ساعت و بیست دقیقه می باشد که از هشت ساعت نباید تجاوز نماید و مجموع ساعات کار در هفته به میزان ۴۴ ساعت رعایت شود .
 - ۱۱- در صورتیکه کارگر علاوه بر ساعات کار روزانه اضافه کار انجام دهد بایستی بابت هر ساعت اضافه کار ۴۰٪ اضافه بر مزد هرساعت کار عادی به وی پرداخت گردد . ((حداقل مبلغ اضافه کاری یک ساعت ۲۶۶/۱۰۵ ریال (دویست و شصت و شش هزار و یکصد و پنج ریال)))
 - ۱۲- مرخصی استحقاقی سالانه کارگران با استفاده از مزد با احتساب ۴ روز جمعه یکماه است . سایر روز های تعطیل جزء ایام مرخصی محسوب نخواهد شد . کارگر نمی تواند بیشتر از ۹ روز مرخصی سالانه خود را ذخیره کند .
 - ۱۳- کارگری که در طول ماه نوبتی کار می کند و نوبتهای کار وی در صبح و عصر واقع می شود ۱۰٪ و چنانچه نوبتها در صبح و عصر و شب قرار گیرد ۱۵٪ در صورتیکه نوبتها به صبح و شب یا عصر و شب بیفتد ۲۲/۵٪ علاوه بر مزد بعنوان فوق العاده نوبت کاری دریافت خواهد نمود .
 - ۱۴- در کارگاهها برای هر ساعت کار در شب تنها به کارگران غیر نوبتی ۳۵٪ اضافه بر مزد ساعت کار عادی تعلق می گیرد (ساعت ۲۲ تا ساعت ۶ بامداد)
 - ۱۵- واحد های مشمول قانون کار بمنظور ارتقاء بهره وری و ایجاد انگیزه بیشتر در بین کارکنان خود علاوه بر اجرای این مصوبه می توانند نسبت به افزایش مزد و مزایا در قالب طرحهای انگیزشی و یا انعقاد پیمانهای دسته جمعی یا موافقت نامه کارگاهی پس از تأیید وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی اقدام نمایند .
 - ۱۶- تعطیلات رسمی کشور به قرار زیر است :
- یکم لغایت چهارم فروردین - روز جمهوری اسلامی ۱۲ فروردین - روز طبیعت ۱۳ فروردین - تاسوعا و عاشورای حسینی نهم و دهم محرم - اربعین حسینی ۲۰ صفر - رحلت رسول اکرم (ص) و شهادت امام حسن مجتبی (ع) ۲۸ صفر - شهادت امام رضا (ع) ۳۰ صفر - رحلت امام خمینی ۱۴ خرداد - قیام خونین مردم مسلمان ایران ۱۵ خرداد - آغاز امامت حضرت ولی عصر (عج) ۸ ربیع الاول - میلاد رسول اکرم (ص) و امام صادق (ع) ۱۷ ربیع الاول - شهادت حضرت زهرا (س) سوم جمادی الثانی - میلاد حضرت علی (ع) ۱۳ رجب - مبعث رسول اکرم (ص) ۲۷ رجب - میلاد حضرت مهدی (عج) ۱۵ شعبان - شهادت حضرت علی (ع) ۲۱ رمضان - عید فطر یکم و دوم شوال - شهادت امام جعفر صادق (ع) ۲۵ شوال - سالروز پیروزی انقلاب اسلامی ۲۲ بهمن - عید قربان دهم ذیحجه - عید غدیر خم ۱۸ ذیحجه - روز ملی شدن صنعت نفت ۲۹ اسفند .
- ضمناً علاوه بر تعطیلات رسمی کشور روز کارگر (۱۱ اردیبهشت) نیز جزء تعطیلات رسمی کارگران به حساب می آید .
- شایان ذکر است بخشنامه شماره ۲۶۵۳۴۴ مورخ ۱۳۹۹/۱۲/۲۲ وزیر محترم تعاون ، کار و رفاه اجتماعی و همچنین این ابلاغیه در پورتال این اداره کل به نشانی www.clsw.ir قابل دسترسی است .

محمد امین بابائی

سرپرست اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی

مشهد: میدان فردوسی، کدپستی: ۹۱۸۴۹۹۳۱۷۴ تلفن: ۶ - ۳۷۲ ۶۰ ۹۸۵ فاکس: ۳۷۲ ۶۸ ۸۷۳ تلفن گویا: ۳۷۲ ۸۳ ۴۱۳ - ۵۱

اداره کل تعاون ، کار و رفاه اجتماعی خراسان رضوی

اداره روابط کار

جدول مطالبات کارگران در سال ۱۴۰۱

ردیف	عنوان	مبالغ به ریال
۱	حداقل دستمزد روزانه	۱,۳۹۳,۲۵۰
۲	حقوق پایه ماهیانه (۳۰ روزه)	۴۱,۷۹۷,۵۰۰
۳	اضافه کاری یک ساعت	۲۶۶,۱۰۵
۴	جمعه کاری یک ساعت (فقط ۴۰٪)	۷۶,۰۳۰
۵	شب کاری یک ساعت (فقط ۳۵٪)	۶۶,۵۲۶
۶	عیدی یک سال	۸۳,۵۹۵,۰۰۰
۷	عیدی یک ماه	۶,۹۶۶,۲۵۰
۸	کمک هزینه عائله مندی یک فرزند یک ماه	۴,۱۷۹,۷۵۰
۹	کمک هزینه عائله مندی فرزندان یک ماه	۴,۱۷۹,۷۵۰ × تعداد فرزندان
۱۰	سنوات یک سال	۴۱,۷۹۷,۵۰۰
۱۱	سنوات یک ماه	۳,۴۸۳,۱۲۵
۱۲	کمک هزینه اقلام مصرفی خانوار یک ماه	۸,۵۰۰,۰۰۰
۱۳	کمک هزینه مسکن یک ماه	۴,۵۰۰,۰۰۰
۱۴	مأموریت یک روز	۱,۳۹۳,۲۵۰
۱۵	پایه سنواتی روزانه	۷۰,۰۰۰
۱۶	افزایش دستمزد سایر سطوح مزدی	۳۸٪ مزد سال قبل + ۱۷۱,۷۲۲

[illegible]

اداره کل تعاون کارورفاه اجتماعی خراسان رضوی

جدول محاسبه ساعت موظفی کارکرد کارگران در سال ۴۰۱

ساعات کارکرد موظفی در هر ماه	ایام کارکرد موظفی	ایام ماه	E.D.C	مجموع ستون	مرخصی	جمعه	تعطیلات	ماه	ردیف
۱۶۱.۲۶	۲۲	۳۱	۹	۰	۴	۵	فروردین	۱	مجموع در سال ۴۰۰
۱۶۱.۲۶	۲۲	۳۱	۹	۰	۵	۴	اردیبهشت	۲	
۱۷۵.۹۲	۲۴	۳۱	۷	۰	۴	۳	خرداد	۳	
۱۷۵.۹۲	۲۴	۳۱	۷	۰	۵	۲	تیر	۴	
۱۸۳.۲۵	۲۵	۳۱	۶	۰	۴	۲	مرداد	۵	
۱۹۰.۵۸	۲۶	۳۱	۵	۰	۴	۱	شهریور	۶	
۱۶۱.۲۶	۲۲	۳۰	۸	۰	۵	۳	مهر	۷	
۱۹۰.۵۸	۲۶	۳۰	۴	۰	۴	۰	آبان	۸	
۱۹۰.۵۸	۲۶	۳۰	۴	۰	۴	۰	آذر	۹	
۱۷۵.۹۲	۲۴	۳۰	۶	۰	۵	۱	دی	۱۰	
۱۶۸.۵۹	۲۳	۳۰	۷	۰	۴	۳	بهمن	۱۱	
۱۶۸.۵۹	۲۳	۲۹	۶	۰	۴	۲	اسفند	۱۲	
۲۱۰.۳۰۷۱	۲۸۷	۳۶۵	۷۸	۰	۵۲	۲۶			

در جدول میزان مرخصی بصورت فرضی صفر در نظر گرفته شده است که در صورت استفاده از مرخصی توسط کارگر میزان آن وارد وساعت موظفی تغییر می یابد
 که کارگر هر میزان بیشتر از ساعت فوق کارکرد داشته باشد جزو ساعات اضافه کاری محسوب می گردد

شماره:
تاریخ:
پیوست:

جدول مزد شغل روزانه شرکتهای خدماتی و پشتیبانی تامین نیروی انسانی و محاسبه پایه های سنوات تجمعی از سال ۱۳۹۲ تا سال ۱۴۰۱

حد اقل دستمزد روزانه : ۱۳۹۳۲۵۰

ضریب ریالی سال ۱۴۰۱ : ۲۱۶.۱۳

پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۱۰ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۹ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۸ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۷ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۶ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۵ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۴ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۳ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۲ سال سابقه کار	پایه سنوات روزانه تجمعی برای ۱ سال سابقه کار	مزد شغل روزانه	گروه
۴۱۰۷۸۱	۳۹۸۲۶۰	۳۷۹۶۲۸	۳۶۷۷۷۷	۳۱۹۸۳۷	۲۷۷۴۳۰	۲۳۹۰۱۷	۱۹۲۳۶۰	۱۳۴۴۰۰	۷۰۰۰۰	۱,۳۹۳,۲۵۰	۱
۴۱۴۹۴۲	۴۰۲۰۰۳	۳۸۲۹۹۸	۳۵۰۵۱۰	۳۲۲۰۱۲	۲۷۹۱۰۵	۲۴۰۲۴۱	۱۹۳۱۸۴	۱۳۴۸۷۶	۷۰۲۰۰	۱,۳۹۶,۴۹۲	۲
۴۱۹۱۰۱	۴۰۵۷۴۶	۳۸۶۳۶۸	۳۵۳۲۴۳	۳۲۴۱۸۷	۲۸۰۷۸۱	۲۴۱۴۶۴	۱۹۴۰۰۷	۱۳۵۳۵۲	۷۰۴۰۰	۱,۳۹۹,۷۳۴	۳
۴۲۳۲۶۲	۴۰۹۴۹۰	۳۸۹۷۳۹	۳۵۵۹۷۶	۳۲۶۳۶۰	۲۸۲۴۵۷	۲۴۲۶۸۸	۱۹۴۸۳۱	۱۳۵۸۲۸	۷۰۶۰۰	۱,۴۰۲,۹۷۶	۴
۴۲۷۴۲۲	۴۱۳۲۳۰	۳۹۳۱۰۹	۳۵۸۷۰۹	۳۲۸۵۳۵	۲۸۴۱۳۲	۲۴۳۹۱۲	۱۹۵۶۵۵	۱۳۶۳۰۴	۷۰۸۰۰	۱,۴۰۷,۲۹۸	۵
۴۳۱۵۸۲	۴۱۶۹۷۴	۳۹۶۴۷۹	۳۶۱۴۴۲	۳۳۰۷۱۰	۲۸۵۸۰۸	۲۴۵۱۳۵	۱۹۶۴۷۹	۱۳۶۷۸۰	۷۱۰۰۰	۱,۴۱۱,۶۲۱	۶
۴۳۵۷۴۳	۴۲۰۷۱۷	۳۹۹۸۴۹	۳۶۴۱۷۵	۳۳۲۸۸۵	۲۸۷۴۸۳	۲۴۶۳۵۹	۱۹۷۳۰۲	۱۳۷۲۵۶	۷۱۲۰۰	۱,۴۱۵,۹۴۴	۷
۴۳۹۹۰۴	۴۲۴۴۶۰	۴۰۳۲۲۰	۳۶۶۹۰۸	۳۳۵۰۶۰	۲۸۹۱۵۹	۲۴۷۵۸۳	۱۹۸۱۳۶	۱۳۷۷۳۲	۷۱۴۰۰	۱,۴۲۱,۳۴۷	۸
۴۴۴۰۶۳	۴۲۸۲۰۳	۴۰۶۵۹۰	۳۶۹۶۴۴	۳۳۷۲۳۳	۲۹۰۸۳۴	۲۴۸۸۰۶	۱۹۸۹۵۰	۱۳۸۲۰۸	۷۱۶۰۰	۱,۴۲۶,۷۵۰	۹
۴۴۸۲۲۴	۴۳۱۹۴۶	۴۰۹۹۶۰	۳۷۲۳۷۷	۳۳۹۴۰۷	۲۹۲۵۱۰	۲۵۰۰۳۰	۱۹۹۷۷۴	۱۳۸۶۸۴	۷۱۸۰۰	۱,۴۳۳,۲۳۴	۱۰
۴۵۲۳۸۵	۴۳۵۶۸۹	۴۱۳۳۳۱	۳۷۵۱۱۰	۳۴۱۵۸۲	۲۹۴۱۸۶	۲۵۱۲۵۴	۲۰۰۵۹۷	۱۳۹۱۶۰	۷۲۰۰۰	۱,۴۳۹,۷۱۸	۱۱
۴۶۰۷۰۵	۴۴۳۱۷۵	۴۲۰۰۷۱	۳۸۰۵۷۶	۳۴۵۹۳۲	۲۹۷۵۳۷	۲۵۳۷۰۱	۲۰۲۲۴۵	۱۴۰۱۱۲	۷۲۴۰۰	۱,۴۴۶,۲۰۲	۱۲
۴۶۹۰۲۵	۴۵۰۶۶۱	۴۲۶۸۱۲	۳۸۶۰۴۲	۳۵۰۲۸۰	۳۰۰۸۸۸	۲۵۶۱۴۹	۲۰۳۸۹۳	۱۴۱۰۶۴	۷۲۸۰۰	۱,۴۵۴,۸۴۸	۱۳
۴۷۷۳۴۵	۴۵۸۱۴۸	۴۳۳۵۵۲	۳۹۱۵۰۸	۳۵۴۶۳۰	۳۰۴۲۳۹	۲۵۸۵۹۶	۲۰۵۵۴۰	۱۴۲۰۱۶	۷۳۲۰۰	۱,۴۶۳,۴۹۳	۱۴
۴۸۵۶۶۷	۴۶۵۶۳۴	۴۴۰۲۹۳	۳۹۶۹۷۷	۳۵۸۹۷۸	۳۰۷۵۹۰	۲۶۱۰۴۳	۲۰۷۱۸۸	۱۴۲۹۶۸	۷۳۶۰۰	۱,۴۷۲,۱۳۸	۱۵
۴۹۳۹۸۷	۴۷۳۱۱۸	۴۴۷۰۳۳	۴۰۲۴۴۳	۳۶۳۳۲۸	۳۱۰۹۴۲	۲۶۳۴۹۱	۲۰۸۸۳۵	۱۴۳۹۲۰	۷۴۰۰۰	۱,۴۸۲,۹۴۵	۱۶
۵۰۲۳۰۷	۴۸۰۶۰۴	۴۵۳۷۷۴	۴۰۷۹۰۹	۳۶۷۶۷۷	۳۱۴۲۹۳	۲۶۵۹۳۸	۲۱۰۴۸۳	۱۴۴۸۷۲	۷۴۴۰۰	۱,۴۹۳,۷۵۱	۱۷
۵۱۰۶۲۹	۴۸۸۰۹۰	۴۶۰۵۱۴	۴۱۳۳۷۵	۳۷۲۰۲۵	۳۱۷۶۴۴	۲۶۸۳۸۵	۲۱۲۱۳۰	۱۴۵۸۲۴	۷۴۸۰۰	۱,۵۰۶,۷۱۹	۱۸
۵۱۸۹۴۹	۴۹۵۵۷۶	۴۶۷۲۵۵	۴۱۸۸۴۱	۳۷۶۳۷۵	۳۲۰۹۹۵	۲۷۰۸۳۳	۲۱۳۷۷۸	۱۴۶۷۷۶	۷۵۲۰۰	۱,۵۱۹,۶۸۷	۱۹
۵۲۷۲۶۹	۵۰۳۰۶۳	۴۷۳۹۹۶	۴۲۴۳۰۸	۳۸۰۷۲۳	۳۲۴۳۴۶	۲۷۳۲۸۰	۲۱۵۴۲۵	۱۴۷۷۲۸	۷۵۶۰۰	۱,۵۳۵,۸۹۷	۲۰



مشهد: میدان فردوسی، کد پستی: ۹۱۸۴۹۹۳۱۷۴ تلفن: ۶ - ۳۷۲ ۶۰ ۹۸۵ فاکس: ۳۷۲ ۶۸ ۸۷۳ تلفن گویا: ۳۷۲ ۸۳ ۴۱۳ - ۵۱